

υψομετρητής⁵⁰

«Τα δεδομένα προέρχονται από το όργανο LOLA (Σεληνιακός Τροχιακός Υψομετρητής Λείζερ) του σκάφους, το οποίο στέλνει στη σεληνιακή επιφάνεια παλμούς από πέντε δέσμες λέιζερ, και στη συνέχεια μετρά πόσο χρόνο χρειάστηκαν οι παλμοί για να επιστρέψουν, προκειμένου να υπολογίσει την απόσταση από τα σημεία ανάκλασης», *ΤΟ ΒΗΜΑ* (ηλ. έκδ.), 28-12-2010.

«Ένας ελαττωματικός υψομετρητής που έδειξε ότι το αεροσκάφος βρισκόταν δύο μέτρα κάτω από τη στάθμη της θάλασσας ενώ πετούσε σε ύψος 700 μέτρων, αλλά και η απροσεξία των πιλότων, φαίνεται ότι ευθύνονται για τη συντριβή του τουρκικού Boeing 737-800 κοντά στο αεροδρόμιο Σίπχολ του Άμστερνταμ και τον θάνατο εννέα ανθρώπων», *ΤΑ ΝΕΑ* (ηλ. έκδ.), 5-3-2009.

«Υψομετρητές γιατροί Ολυμπιακής» (τίτλος), *ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ*, 30-1-2008, σελ. 62.

[Διαδικτυακές εμφανίσεις: υψομετρητής 286, υψομετρητές 80, υψομέτρης 42]

φαρμακοεπαγρύπνηση

«Μετά τον εμβολιασμό είναι σημαντικό, καταλήγει ο κ. Τ., “να υπάρχει υψηλής ποιότητας φαρμακοεπαγρύπνηση, ώστε να ελέγχεται σωστά η πορεία του εμβολιασμού στον πληθυσμό”», *ΕΘΝΟΣ*, 2-8-2009, σελ. 28.

«ΣΦΕΕ και Στρογγυλό Τραπέζι: Φαρμακοεπαγρύπνηση και Δημόσια Υγεία», *ΤΑ ΝΕΑ* (ηλ. έκδ.), 1-12-2008.

«Φαρμακοεπαγρύπνηση στην Ε.Ε. με σχέδιο οδηγίας» (τίτλος), *Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ* (ηλ. έκδ.), 4-6-2003.

[Διαδικτυακές εμφανίσεις: φαρμακοεπαγρύπνηση 321, φαρμακοεπαγρύπνήσεις 0 / και με ενωτικό]

φερομόνη

«Φερομόνες. Πώς κατέρρευσε ο μύθος της έλξης» (τίτλος), *ΤΟ ΒΗΜΑ* (ηλ. έκδ.), 1-5-2010.

«Έρωτας με την πρώτη... φερομόνη» (τίτλος), *Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ* (ηλ. έκδ.), 11-11-2007.

«Ο Προυστ και οι... φερομόνες» (τίτλος), *ΤΟ ΒΗΜΑ* (ηλ. έκδ.), 14-10-2007.

50. Το διαφανέστερο νεολογικό σύνθετο μοιάζει να έχει αντικαταστήσει στις προτιμήσεις των ομιλητών τη λέξη «υψομέτρης», η οποία είναι θησαυρισμένη με την ίδια ακριβώς σημασία στα Λεξικά Δημητράκου, Πρωΐας, Σταματάκου και στη *Συναγωγή Λέξεων* του Κουμανούδη.

«Οι φερομόνες μας “σέρνουν” από τη μύτη» (τίτλος), *ΤΟ ΒΗΜΑ* (ηλ. έκδ.), 26-4-1998.

[Διαδικτυακές εμφανίσεις: φερομόνη 683, φερομόνες 632]

φιλοευρωπαϊστής

«Ωστόσο η ΕΕ περνά τώρα μία ακόμα κρίση, θεσμική αλλά και οικονομικοκοινωνική, και κατά συνέπεια ο “τιμονιέρης” θα πρέπει να συγκεντρώνει όλα τα απαραίτητα προσόντα για τη θέση αυτή. Δηλαδή, να είναι φιλοευρωπαϊστής, γενικά αποδεκτός, ισχυρή προσωπικότητα, ρεαλιστής, δοκιμασμένος, οργανωτικός και όλα τα συναφή», *ΤΟ ΒΗΜΑ* (ηλ. έκδ.), 7-5-2009.

«Χείρα συνεργασίας στον Πούτιν έτεινε ο Αμερικανός υπουργός Άμυνας Ρόμπερτ Γκέιτς, μετά και την εκλογή του φιλοευρωπαϊστή Ντόναλντ Τουσκ, που σκοπεύει να κάνει νέο σκληρό παζάρι με την Ουάσιγκτον», *ΕΘΝΟΣ* (ηλ. έκδ.), 24-10-2007.

«Ενώ ο κ. Ερντογάν υπερέβη και τον πλέον ακραιφνή Τούρκο φιλοευρωπαϊστή, υπερθεματίζοντας ως προς την ευρωπαϊκή προοπτική της Τουρκίας και ζητώντας συγκεκριμένη ημερομηνία για την έναρξη των ενταξιακών διαπραγματεύσεων στην Κοπεγχάγη, η στρατιωτική ηγεσία ανακοίνωσε ότι θα σεβαστεί τη λαϊκή ετυμηγορία», *Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ* (ηλ. έκδ.), 6-11-2002.

«Ενδεικτικές ως προς αυτό είναι, πρόσφατες δηλώσεις του συντηρητικού “φιλοευρωπαϊστή” ηγέτη της Ουγγαρίας Βίκτορ Όρμπαν σε γερμανική εφημερίδα ότι, τελικά, η ένταξη της χώρας του στην ΕΕ συνεπιφέρει περισσότερα μειονεκτήματα παρά πλεονεκτήματα για τους Ούγγρους», *ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ* (ηλ. έκδ.), 19-10-2000.

[Διαδικτυακές εμφανίσεις: φιλοευρωπαϊστής 347, φιλοευρωπαϊστή 229, φιλοευρωπαϊστές 449 / και με ενωτικό]

φιλοπεριβαλλοντικός, -ή, -ό

«Ο όμιλος, που συστήθηκε το 2002, έχει σήμερα 22 δραστήρια μέλη και ασχολείται με πολλές φιλοπεριβαλλοντικές δράσεις», *Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ* (ηλ. έκδ.), 6-4-2010.

«Οι όποιες προσπάθειες πρόληψης επαφίονται στην τοπική αυτοδιοίκηση, η οποία δε μας έχει πείσει ότι διακατέχεται από φιλοπεριβαλλοντικά αισθήματα», *ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ*, 6-9-2009, σελ. 26.

«Τέλος, στον αγροτικό τομέα, μετά τον πρόσφατο “έλεγχο υγείας” της νέας ΚΑΠ, θα απαιτηθεί ορθολογική διαχείριση των κονδυλίων που μεταφέρονται από τον πυλώνα Ι (εισοδηματικές ενισχύσεις) στον πυλώνα ΙΙ (ανάπτυξη), για την ενθάρρυνση των φιλοπεριβαλλοντικών επενδύσεων», *ΕΘΝΟΣ* (ηλ. έκδ.), 25-7-2009.